



Grundlagen für Ihre Lohnabrechnung

Ihr Arbeitgeber ist gesetzlich verpflichtet, Lohnsteuer und Sozialversicherungsbeiträge von den Arbeitskräften einzubehalten und an den Staat zu bezahlen. In Deutschland ist das so geregelt: Der Arbeitgeber zahlt an die Deutsche Rentenversicherung (DRV) den Sozialversicherungsbeitrag. Diesen Beitrag teilen sich Arbeitgeber und Arbeitnehmer je zur Hälfte. Der Arbeitgeber muss den Anteil des Arbeitnehmers vom Lohn abziehen und an die DRV überweisen. Es gibt wenige Ausnahmen, bei der keine Zahlung der Sozialversicherungsbeiträge durch Arbeitnehmer und Arbeitgeber erfolgt. Auch die Lohnsteuer muss abgeführt werden.

Hier sehen Sie an Beispielen, wie die Lohnabrechnung funktioniert:

Bei Ehepaaren, die zeitgleich beschäftigt werden, kann maximal eine Person sozialversicherungsfrei angestellt werden

Vorschuss z.B. zur Bezahlung des Bustickets und fürs Einkaufen in Deutschland

Abzüge an den Deutschen Staat:
Lohnsteuer:
5% Pauschalierung (§ 40a EStG)

Die Kosten für Wohnen und Essen können entweder separat mit dem Arbeitgeber vereinbart werden oder sie werden aus der Tabelle der Sachbezugswerte entnommen. Hier kommt es darauf an, wie viele Personen versorgt und untergebracht werden und welches Alter diese haben.



Beispiel für eine Lohnabrechnung/Bruttolohn 2050,41 €	
Was sind Sie zuhause? Hausfrau, Hausmann, Studierende, Rentnerinnen und Rentner, Selbstständige (Keine Landwirte)	Was sind Sie zuhause? Arbeitssuchend, Arbeitslos, Wanderarbeiter, unbezahlt beurlaubt
Vorschuss Bruttolohn 2050,41 € - Vorschuss 200 € = 1850,41 €	Vorschuss Bruttolohn 2050,41 € - Vorschuss 200 € = 1850,41 €
Lohnsteuer Bruttolohn 2050,41 € 5%-Lohnsteuer - 102,52 € = 1947,89 €	Lohnsteuer Bruttolohn 2050,41 € 5%-Lohnsteuer - 102,52 € = 1947,89 €
Sozialversicherungsbeiträge (SVB) Es müssen keine Sozialversicherungsbeiträge in Deutschland gezahlt werden.	Sozialversicherungsbeiträge (SVB) Sozialversicherungsbeiträge, darunter Rentenkasse, Krankenkasse, Pflegeversicherung (SVB) müssen bezahlt werden SVB - 410 € (20%)
Summe der staatlichen Abzüge Lohnsteuer 102,52 €	Summe der staatlichen Abzüge Lohnsteuer 102,52 € SVB + 410,00 € = 512,52 €
Nettolohn = 1947,89 €	Nettolohn = 1537,89 €
Weitere Beispiele für Abzüge Vorschuss 200 € Wohnen 237 € pro Monat Essen 263 € pro Monat Endreinigung und Wäsche 50 € = 750 €	Weitere Beispiele für Abzüge Vorschuss 200 € Wohnen 237 € pro Monat Essen 263 € pro Monat Endreinigung und Wäsche 50 € = 750 €
Berechnung des Auszahlungsbetrags Bruttogehalt 2050,41 € Lohnsteuer - 102,52 € Verpflegung, Miete und Vorschuss - 750,00 € Nettolohn = 1197,89 €	Berechnung des Auszahlungsbetrags Bruttogehalt 2050,41 € Lohnsteuer - 102,52 € SVB - 410,00 € Verpflegung, Miete und Vorschuss - 750,00 € Nettolohn = 787,89 €
Auszahlungsbetrag pro Monat Nettolohn 1197,89 €	Auszahlungsbetrag pro Monat Nettolohn 787,89 €

Arbeitszeit:
8 Stunden pro Tag
Wochentage:
6 Tage
Stundenlohn:
9,82 € pro Stunde (01.01.-30.06.2022)
Wochen pro Monat:
4,35
Bruttolohn:
2050,41 € pro Monat

Es gibt alternativ die individuelle beschränkte Einkommenssteuererklärung. Dabei wird das Formular „doppelte Haushaltsführung“ benötigt. Es können Werbungskosten, wie beispielsweise Reisekosten und Verpflegungsmehraufwandspauschalen die Steuerlast reduzieren. Die Werbungskosten werden vom zu versteuernden Bruttolohn abgezogen. Selbst wenn kein Abzug erfolgt, fallen erst ab ca. 1.700 € Brutto pro Monat mehr Steuern an als bei der 5% Lohnsteuerpauschalierung.



Podstawy obliczania wynagrodzenia

Pracodawca jest prawnie zobowiązany do potrącania podatku dochodowego i składek na ubezpieczenie społeczne z wynagrodzenia pracowników i płacenia ich państwu. W Niemczech uregulowane jest to w następujący sposób: Pracodawca odprowadza całą sumę składki na fundusz ubezpieczeń społecznych (SVB) do niemieckiego ubezpieczenia rentowo-emerytalnego (DRV). Pracodawca i pracownik płacą po połowie tej składki. Pracodawca potrąca tę część składki, którą powinien zapłacić pracownik, z jego wynagrodzenia i przekazuje ją do DRV. Istnieje niewiele wyjątków, w których pracodawca i pracownik nie są zobowiązani do płacenia składek na fundusz ubezpieczeń społecznych (SVB). Podatek dochodowy należy odprowadzać do urzędu skarbowego.

Oto kilka przykładów, w jaki sposób obliczane są wynagrodzenia:

W przypadku małżonków, którzy zatrudnieni są równocześnie, zwolniona z opłaty składek na fundusz ubezpieczeń społecznych może zostać maksymalnie jedna osoba.

Zaliczka n.p. w celu opłacenia biletu autobusowego oraz robienia zakupów w Niemczech

Suma potrąceń na rzecz państwa niemieckiego: Podatek dochodowy: Stawka ryczałtowa 5% (§ 40a EStG)

Koszty zakwaterowania i wyżywienia mogą zostać uzgodnione oddzielnie z pracodawcą lub są pobierane z tabeli rzeczowych wartości referencyjnych. W tym wypadku zależy to od tego, jaka ilość osób jest żywiona i zakwaterowana oraz w jakim wieku są te osoby.



Przykładowa lista płac/Wynagrodzenie brutto 2050,41€	
Status w kraju pochodzenia: Osoby zajmujące się domem, studenci, emeryci, osoby prowadzące działalność gospodarczą (za wyjątkiem rolników)	Status w kraju pochodzenia: Szukający pracy, bezrobotny, pracownik migrujący, na urlopie bezpłatnym
Zaliczka Wynagrodzenie brutto 2050,41€ Zaliczka -200€ =1850,41	Zaliczka Wynagrodzenie brutto 2050,41€ Zaliczka -200€ =1850,41€
Podatek dochodowy Wynagrodzenie brutto 2050,41€ Podatek dochodowy 5% -102,52€ =1947,89€	Podatek dochodowy Wynagrodzenie brutto 2050,41€ Podatek dochodowy 5% -102,52€ =1947,89€
Składki na fundusz ubezpieczeń społecznych (SVB) Nie jest konieczne opłacanie składek na fundusz ubezpieczeń społecznych w Niemczech.	Składki na fundusz ubezpieczeń społecznych (SVB) Należy opłacić składki na fundusz ubezpieczeń społecznych (SVB) w tym kasę emerytalno-rentową (RV), kasę chorych (KV) oraz ubezpieczenie opiekuńcze (PV). SVB -410€ (20%)
Suma potrąceń na rzecz państwa niemieckiego: Podatek dochodowy 102,52€	Suma potrąceń na rzecz państwa niemieckiego Podatek dochodowy 102,52€ SVB +410,00€ =512,52€
Wynagrodzenie netto =1947,89€	Wynagrodzenie netto =1537,89€
Dalsze przykłady potrąceń Zaliczka 200€ Zakwaterowanie 237€/miesiąc Wyżywienie 263€/miesiąc Sprzątanie końcowe i pranie 50€ =750€	Dalsze przykłady potrąceń Zaliczka 200€ Zakwaterowanie 237€/miesiąc Wyżywienie 263€/miesiąc Sprzątanie końcowe i pranie 50€ =750€
Obliczenie wynagrodzenia Wynagrodzenie brutto 2050,41€ Podatek dochodowy -102,52€ Wyżywienie, Zakwaterowanie i zaliczka -750€ Wynagrodzenie netto =1197,89€	Obliczenie wynagrodzenia Wynagrodzenie brutto 2050,41€ Podatek dochodowy -102,52€ SVB -410,00€ Wyżywienie Zakwaterowanie i zaliczka -750,00€ Wynagrodzenie netto =787,89€
Wypłacone wynagrodzenie/miesiąc Wynagrodzenie netto 1197,89€	Wypłacone wynagrodzenie/miesiąc Wynagrodzenie netto 787,89€

Czas pracy: 8 godzin dziennie
Ilość przepracowanych dni w tygodniu: 6 dni
Stawka godzinowa: 9,82 € (01.01.-30.06.2022)
Ilość tygodni w miesiącu: 4,35
Wynagrodzenie brutto: 2050,41 € / miesiąc

Opcjonalnie istnieje indywidualne ograniczone zeznanie podatkowe. W tym przypadku wymagane jest wypełnienie formularza "doppelte Haushaltsführung" (= prowadzenie podwójnego gospodarstwa domowego). Koszty uzyskania przychodów, takie jak koszty podróży i diety za czas podróży służbowej, mogą zmniejszyć obciążenie podatkowe. Koszty uzyskania przychodów odliczane są od wynagrodzenia brutto podlegającego opodatkowaniu. Nawet jeśli ta suma nie zostanie odliczona, wyższy podatek zostanie naliczony dopiero od sumy 1700 EUR brutto /miesiąc w porównaniu do zryczałtowanej 5% stawki podatku dochodowego.

Principii fundamentale

pentru calculul

Angajatorul dvs. este obligat legal să rețină impozitul pe salariu și contribuțiile de asigurări sociale de la angajați și să le plătească statului. În Germania este reglementat faptul că angajatorul plătește către Asigurarea de Pensie Germană (DRV) contribuția de asigurări sociale. Această sumă este împărțită de angajator și angajat la câte o jumătate pentru fiecare. Angajatorul trebuie să deducă cota-parte a angajatului și să o vireze către DRV. Există puține excepții când nu are loc nicio plată a contribuțiilor de asigurări sociale de către angajator și angajat. Trebuie să fie dedus, de asemenea, impozitul pe salariu.

Aici vedeți exemple despre modul în care funcționează calculul salariului:

În cazul soților, care sunt angajați simultan, poate fi angajată maxim o persoană fără obligația de plată a contribuțiilor de asigurări sociale

Plată în avans, de exemplu pentru plata biletului de autobuz și pentru cumpărături în Germania

Deduceri către statul german: impozitul pe salariu:
5 % sumă forfetară (§ 40a al Legii privind impozitul pe venit (EStG))

Costurile pentru locuit și masă pot fi stabilite fie separat cu angajatorul, fie se pot extrage din tabelul valorilor fixe. În plus, depinde de numărul de persoane care beneficiază de masă și cazare și ce vârstă au acestea.



Exemplu pentru un calcul al salariului/salariului brut 2050,41€

Ce sunteți acasă? casnică, casnic, student, pensionară și pensionar, persoană independentă (Fără agricultori)	Ce sunteți acasă? În căutarea unui loc de muncă, șomer, angajat sezonier, în concediu fără plată
Avans Avans salariu brut 2050,41€ - 200€ = 1850,41€	Avans Avans salariu brut 2050,41€ - 200€ = 1850,41€
Impozit pe salariu Salariu brut 2050,41€ 5%-Impozit pe salariu - 102,52€ = 1947,89€	Impozit pe salariu Salariu brut 2050,41€ 5%-Impozit pe salariu - 102,52€ = 1947,89€
Contribuții de asigurări sociale (SVB) Nu trebuie să fie plătite contribuții de asigurări sociale în Germania.	Contribuții de asigurări sociale (SVB) Contribuțiile de asigurări sociale, printre care Casa de Pensii, Casa de Sănătate, Asigurarea de îngrijire (SVB) trebuie să fie plătite SVB - 410€ (20%)
Suma deducerilor de stat Impozit pe salariu 102,52€	Suma deducerilor de stat Impozit pe salariu 102,52€ SVB + 410,00€ = 512,52€
Salariu net = 1947,89€	Salariu net = 1537,89€
Alte exemple pentru deduceri Avans 200€ Locuit 237€ pe lună Masă 263€ pe lună Curățenie finală și spălare rufe 50€ = 750€	Alte exemple pentru deduceri Avans 200€ Locuit 237€ pe lună Masă 263€ pe lună Curățenie finală și spălare rufe 50€ = 750€
Calculul sumei plătite Salariu brut 2050,41€ Impozit pe salariu - 102,52€ Masă, chirie și avans - 750,00€ Salariu net = 1197,89€	Calculul sumei plătite Salariu brut 2050,41€ Impozit pe salariu - 102,52€ SVB - 410,00€ Masă, chirie și avans - 750,00€ Salariu net = 787,89€
Suma plătită pe lună Salariu net 1197,89€	Suma plătită pe lună Salariu net 787,89€

Timp de muncă:
8 ore pe zi
Zile pe săptămână:
6
zilesalariu orar:
9,82€ pe oră
(01.01.-30.06.2022)
Săptămâni pe lună:
4,35
Salariul brut:
2050,41€ pe lună

Există alternativ declarația impozitului pe venit limitată individual. În plus, este necesar formularul „plată dublă a costurilor de întreținere”. Cheltuielile profesionale, ca de exemplu costuri de călătorie și sume forfetare pentru indemnizația suplimentară de hrană, pot reduce suma impozitului. Costurile profesionale se vor deduce din salariul brut de impozitat. Chiar și atunci când nu se fac deduceri, se aplică începând de la o sumă de 1.700€ salariu brut pe lună, mai multe impozite decât la constituirea sumei forfetare a impozitului pe salariu de 5 %.